

CANADIAN RECORDING INDUSTRY ASSOCIATION
SOUVENIR RECORDING

Representatives of the Canadian Recording Industry Association recently presented the Council of Ministers of Education with 13,000 copies of a souvenir disc of Canadian historical recordings. The disc, which was pressed to mark Canada's celebration of 100 years of recorded sound, includes historic recordings by Governor-General Stanley in 1888, early music recordings such as Guy Lombardo's first recording in 1924 and Mackenzie King speaking at the Diamond Jubilee in 1927. Eleanor Sniderman of the Canadian Recording Industry Association and Edward Moogk of the National Library of Canada first produced the disc for distribution at the Canadian Recording Industry Pavilion at the Canadian National Exhibition held in Toronto in August last year. The disc will now be given to schools across Canada.

~~~~~

DISQUE SOUVENIR DE L'ASSOCIATION  
DE L'INDUSTRIE CANADIENNE DE L'ENREGISTREMENT

Les représentants de l'Association de l'industrie canadienne de l'enregistrement ont récemment offert au Conseil canadien des ministres de l'Education treize mille exemplaires d'un microsillon composé d'enregistrements historiques canadiens. Le disque fut produit à l'occasion de la célébration canadienne du centenaire de l'enregistrement sonore. Il comprend des enregistrements historiques tels le message par le gouverneur-général Stanley en 1888, une pièce musicale de Guy Lombardo datant de 1924, et le discours de Mackenzie King au soixantenaire de la Confédération en 1927. Eleanor Sniderman de l'Association canadienne de l'industrie de l'enregistrement et Edward Moogk de la Bibliothèque nationale du Canada ont conjointement réalisé le disque pour être distribué au pavillon de l'Industrie canadienne de l'enregistrement, pendant l'exposition CNE qui eut lieu à Toronto en août 1977. De plus, le disque sera distribué gratuitement dans les écoles du Canada.

~~~~~

DIEFENBAKER TAPES OPEN FOR RESEARCH

By permission of the Rt. Hon. John G. Diefenbaker, P.C., Q.C., M.P., the Public Archives of Canada are opening for research the tapes and transcripts of interviews conducted with Mr. Diefenbaker by journalist/broadcaster Peter Stursberg. These interviews were recorded between 1967 and 1973 as part of Peter Stursberg's oral history project on Mr. Diefenbaker and his government. However, they were not included in Peter Stursberg's books Diefenbaker: Leadership Gained 1956-62 and Diefenbaker: Leadership Lost 1962-67, published in 1975 and 1976, because Mr. Diefenbaker's own memoirs were being published at the same time.

Tapes and transcripts of the interviews with the other fifty-five political figures interviewed by Peter Stursberg for his books on the Diefenbaker government are also held by the Public Archives of Canada but they will remain closed until 31 December 1980, as extracts of these will be included in Mr. Stursberg's current oral history project on the Rt. Hon. Lester B. Pearson and his government. Copies

of the transcripts of Peter Stursberg's interviews for both the Diefenbaker and Pearson projects are being deposited with the Library of Parliament.

The tapes of Mr. Diefenbaker's interviews with Peter Stursberg can be auditioned in the Public Archives' Sound Archives Section, while transcripts of these interviews can be read in the Manuscript Division.

~~~~~

## DISPONIBILITÉ DES ENREGISTREMENTS DIEFENBAKER

Avec la permission du très honorable John G. Diefenbaker, les Archives publiques du Canada mettent à la disposition des chercheurs les bandes et les transcriptions des interviews qu'il a accordées au journaliste de la radio et de la télévision, Peter Stursberg. Ces interviews ont été enregistrées entre 1967 et 1973 dans le cadre d'un projet de M. Stursberg visant à recueillir des témoignages oraux sur M. Diefenbaker et son gouvernement. Peter Stursberg n'a cependant pas consigné ces témoignages dans ses ouvrages Diefenbaker: Leadership Gained 1956-62 et Diefenbaker: Leadership Lost 1962-67 publiés en 1975 et 1976 parce que M. Diefenbaker publiait ses propres mémoires à la même époque. Les bandes et les transcriptions d'interviews avec les cinquante-cinq autres personnalités politiques interviewées par Peter Stursberg pour ses ouvrages sur le gouvernement Diefenbaker sont aussi conservées aux Archives publiques du Canada, mais ne seront pas accessibles avant le 31 décembre 1980 parce que des extraits de ces documents doivent être incorporés à l'ouvrage que prépare actuellement M. Stursberg sur Lester B. Pearson et son gouvernement. Les reproductions des interviews que Peter Stursberg a faites pour ses travaux sur Diefenbaker et Pearson seront déposées à la Bibliothèque du Parlement.

Les bandes des interviews de M. Diefenbaker peuvent être consultées à la Section des archives sonores des Archives publiques tandis que les transcriptions de ces interviews peuvent être consultées à la Division des manuscrits.

~~~~~

DIFFUSION DE VOIX CÉLÈBRES

PAR LE SERVICE DES ARCHIVES SONORES, ARCHIVES PUBLIQUES

Des voix dont l'écho était confiné à la voûte du Service des archives sonores furent récemment entendues sur les ondes de la radio de Radio-Canada. Ainsi, Ernest J. Dick, Chef intérimaire du Service des archives sonores, présentait récemment des extraits de discours de personnages célèbres tels W.L. Mackenzie King, Arthur Meighen, J.S. Woodsworth, William Aberhart, et autres politiciens du 20^e siècle, lors de la radiodiffusion de "All in a Day", dans la région d'Ottawa du 26 au 30 décembre 1977, et au cours de l'émission "Don Harron's Morningside" du réseau national du 6 au 10 mars de même que du 11 au 14 avril 1978. Ceux qui furent dans l'impossibilité de "capter" ces voix célèbres peuvent obtenir copie des émissions (pour usage personnel ou éducatif seulement) en faisant parvenir une quantité suffisante de ruban vierge au Service des archives sonores, Archives publiques du Canada, 395 rue Wellington, Ottawa, Ontario K1A 0N3. Une liste des sujets discutés est actuellement en préparation.

FAMOUS VOICES
RELEASED BY THE PUBLIC ARCHIVES' SOUND SECTION

Voices which have been haunting the vaults of the Public Archives' Sound Section have recently been heard over the air waves of CBC radio. Ernest J. Dick, Acting Head of the Sound Archives Section, presented extracts from the speeches of W.L. Mackenzie King, Arthur Meighen, J.S. Woodsworth, William Aberhart and other 20th century Canadian politicians on the program "All in a Day", broadcast in the Ottawa region between December 26th and 30th 1977, and on the national program "Don Harron's Morningside", broadcast between March 6th and 10th, and April 11th to 14th, 1978. Those who failed to tune in to these broadcasts can obtain taped copies (for personal or classroom use only) by forwarding an appropriate amount of blank tape to the Sound Archives Section, Public Archives Canada, 395 Wellington Street, Ottawa K1A 0N3. A list of subjects discussed is now being prepared.

publications |

Canada Council, Report of the Consultative Group on Ethics, Ottawa, 1977, \$2.00.

This report on the application of ethical principles to research in the humanities and social sciences involving human beings as sources of information is available from the Canada Council, P.O. Box 1047, Ottawa, Ontario K1P 5V8.

Conseil des Arts du Canada, Rapport du groupe consultatif de déontologie, Ottawa, 1977, \$2.00.

Ce rapport sur la déontologie de la recherche utilisant les personnes en tant que sources de renseignements est disponible au Conseil des Arts du Canada, C.P. 1047, Ottawa, Ontario, K1P 5V8.

Neil V. Rosenberg, Folklore and Oral History, St. John's, Memorial University of Newfoundland, 1978, \$4.00.

This publication, which contains papers delivered at the 2nd annual meeting of the Canadian Oral History Association held in St. John's in October 1975, is available from the Department of Folklore, Memorial University of Newfoundland, St. John's, A1C 5S7.

Cette publication comportant plusieurs communications présentées lors de la deuxième conférence annuelle de la Société canadienne d'histoire orale, qui eut lieu à St-Jean, Terre-Neuve en octobre 1975, est disponible au Département de Folklore, Université Memorial de Terre-Neuve, St-Jean A1C 5S7.